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Tillegg til høringsuttalelse til NOU 8:2022 ny minerallov 
 
Viser til høring til NOU 8:2022 ny minerallov. Vi har sendt inn separate høringsuttalelse til 
forslag til ny lov. Bakgrunnen for at vi nå velger å sende inn et tillegg til vår høringsuttalelse 
er et forslag som nå fremmes i høringsuttalelsen fra vår bransjeforening, Norsk Bergindustri, 
datert 29.11.2022 
Norsk bergindustri foreslår i sin reviderte høringsuttalelse i punktet «Retten til 
mineralforekomster og definisjoner) §§1-6 og 1-7) at «strategisk viktige mineraler» gis et 
ekstra vern: «vi ser gjerne at andelen statlige mineraler utvides gjennom en opplisting i §1-7 
(for eksempel i forskrift) og at det utredes om enkelte kritiske mineraler også kan inkluderes i 
statens mineraler».  
 
Endringer i skillet mellom statens og grunneiers mineral har vært gjenstand for vurdering 
tidligere og da senest i rapport fra evalueringsutvalg nedsatt av Nærings- og 
fiskeridepartementet i juni 2018. Utvalget offentliggjorde sin rapport i desember 2018. I 
denne rapporten konkluderer utvalget med at det vil være i strid med grunnlovens §105 og 
Den Europeiske menneskerettighetskonvensjonen (EMK) tilleggsprotokoll 1-1. 
Evalueringsutvalget konkluderte med at det ville være lovstridig om staten skulle overta 
eiendomsretten til grunneiers mineral og drøftet heller en løsning hvor statens mineral ble 
opphevet som egen klasse.  
 
Vi er enige i at viktige mineralske ressurser må gis bedre vern og prioritet enn det som er 
tilfelle i dagens system. Det er derfor en god ide å definere ei liste over viktige mineralske 
ressurser i egen forskrift som gir bestemmelser for vern og prioritet.  
Det er ikke en god løsning å overføre eierskapet fra grunneier til staten for å sikre disse 
viktige mineralene. Dette vil være grunnlovsstridig, kostbart, krevende og det vil skape mye 
motstand blant ulike interessenter. Vi er derfor imot å utvide klassen statens mineraler.  
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